
1 

 

Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 16. maj 2023, kl. 17.00 

 

Deltagere: 

Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans, Henning Nielsen, Felizia Windfeld Kock, Gert Vincent (ref.)  

 

Dagsorden 

1. Valg af ordstyrer 

2. Valg af referent 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Høringssvar om Københavns Kommunes kommende erhvervsstrategi 

5. Tilgængelighed 

6. Eventuelt 

 

1. Valg af ordstyrer 

Asbjørn blev valgt. 

 

2. Valg af referent 

Gert blev valgt. 

 

3. Godkendelse af dagsorden 

Asbjørn ønskede et punkt om processen for Torvegade på dagsordenen. 

Dagsordenen blev med denne tilføjelse godkendt. 

 

4. Høringssvar om Københavns Kommunes kommende erhvervsstrategi 

Asbjørn og Gert havde begge fremsendt input på forhånd. 

 

Asbjørn foreslår at følgende bør indgå i vores høringssvar: 

1. Fra vores høringssvar om kommuneplanstrategien: 

a. At ŵaŶ systeŵatisk iŶdretter ”ŵelleŵruŵ” i byeŶ til kreative erhverv ;…Ϳ 
b. At man løser dilemmaet mellem ønsket om mere erhverv og ønsket om at begrænse den 

motoriserede trafik i gadeŶettet ;…Ϳ 
2. Fra bydelsplanen 

a. Varieret udbud af detailhandel på hele Christianshavn og balance mellem restaurationer og 

detailhandel. 

 

Gert foreslår, at følgende bør indgå i høringssvaret: 

1. Overvejelser over, hvordan man kan bevare og fremme erhverv, der har en kulturhistorisk værdi og 

fortsat giver mening at bevare, f.eks. maritime erhverv på Christianshavn. 

2. Overvejelser om støj fra særlige typer erhverv og hensynet til beboerne. 

3. Overvejelser om hvordan man sikrer en grøn omstilling af transport til og fra erhvervet i 

København. 

 

Beslutning: Asbjørns punkt 1.a. indarbejdes i Gerts punkt 1 og medtages i høringssvaret, Gerts punkt 2 

medtages, Asbjørns punkt 1.b. indarbejdes i Gerts punkt 3 og medtages, og Asbjørns punkt 2.a. medtages 

med fokus på at der skal være et alsidigt forretningsliv på Christianshavn. Udkast til høringssvar skal på 

førstkommende lokaludvalgsmøde. 

 

5. Tilgængelighed 

På mødet den 8. maj mellem TMF, Rambøll og fire lokaludvalg blev det nævnt, at TMF og/eller 

entreprenørerne ikke husker tilgængelighed i nye anlægsprojekter. Og det blev nævnt, at lokaludvalgene 



2 

 

kan påtage sig at minde kommunen om at inkorporere tilgængelighed i anlægsprojekter; bl.a. i 

lokaludvalgenes høringssvar om anlægsprojekter.  

 

Beslutning: Der var enighed om, at lokaludvalget vil være opmærksomt på dette, både i forhold til 

forvaltningens forslag til konkrete projekter, og når entreprenører laver anlægsarbejder i byrummet. 

Torvegade-projektet kan være en udmærket prøve på at have fokus på tilgængelighed. 

 

6. (nyt punkt) Processen for Torvegade 

Teknik- og Miljøforvaltningen har henvendt sig og foreslår et møde inden sommerferien for opstart af 

Torvegade-projektet. 

 

Det blev foreslået, at det første møde med TMF kan afholdes med hele BTH-gruppen, hvorefter der 

nedsættes en Torvegadegruppe. 

 

Kommende BTH-møde er den 13. juni, og det kan holdes i forbindelse med dette møde. I prioriteret 

rækkefølge blev foreslået den 13. juni, 15. juni eller 12. juni. 

 

Der holdes et formøde, når mødedatoen med TMF ligger fast.  

 

Beslutning: Felizia aftaler møde med TMF ud fra ovenstående. 

 

7. Eventuelt 

Intet. 

 

 

Kommende møder 

13/6, 22/8, 19/9, 17/10, 21/11 og 5/12 kl. 17 i Beboerhuset. 

 

 

 


